

كي بي ام جي
منطقة رقم ٢٥ الطريق الدائري الثالث
شارع ٢٣٠
مبنى ٢٤٦ مبنى ٢٤٦، الدوحة ص.ب.: ٢٤٧٣، الدوحة دولة قطر تليفون : ٢٤٤٤ ٧٤٤٤ ٤٧٩+ فاكس : ٢٤٤١ ٧٤١٤ ٤٧٤+ الموقع الإلكتروني : home.kpmg/qa

تقرير التأكيد المستقل المحدود

إلى السادة المساهمين في مجموعة الدوحة للتأمين (ش.م.ع.ق.)

تقرير حول الامتثال لقاتون ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة بما في ذلك قاتون حوكمة الشركات للشركات والكياتات القاتونية المدرجة في السوق الرئيسية

وفقًا للمادة ٢٤ من نظام حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية ("النظام") الصادرة عن هيئة قطر للاسواق المالية ("هيئة قطر") ، فقد تم تكليفنا من قبل مجلس إدارة مجموعة الدوحة للتأمين (ش.م.ع.ق.) ("الشركة") وشركاتها التابعة (يشار اليها هنا ب "المجموعة") للقيام بمهمة تأكيد محدودة بشأن تقييم مجلس الإدارة ما إذا كانت المجموعة لديها عملية قائمة للامتثال لنظامها الأساسي، وأحكام قانون ولوانح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة وما إذا كانت المجموعة ملتزمة بمتطلبات مواد النظام كما في ٣١ ديسمبر ٢٠٢٢

مسؤوليات مجلس الإدارة

يتولى مجلس إدارة المجموعة مسؤولية إعداد تقرير حوكمة الشركات الذي يغطي متطلبات المادة ٤ من النظام. قدم مجلس الإدارة تقييمه فيما إذا كان لدى المجموعة عملية مطبقة للامتثال لنظامه الأساسي و لأحكام قانون ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة وامتثال المجموعة لمواد النظام ("البيان")، الذي تمت مشاركته مع كي بي إم جي في ٢٧ فبراير ٢٠٢٣، والذي أرفق كجزء من تقرير حوكمة الشركات السنوي.

تتضمن هذه المسؤولية تصميم وتطبيق والحفاظ على الرقابة الداخلية ذات الصلة بإعداد وعرض البيان الخالي من الأخطاء الجوهرية بصورة عادلة، سواء كانت بسبب الاحتيال او الخطا.

يتحمل مجلس الإدارة مسؤولية التأكد من تلقي الإدارة والموظفين المشاركين في إعداد البيان التدريب المناسب وعن تحديث الأنظمة بصورة مناسبة، وعن تغطية أي تغييرات في التقارير لجميع وحدات الأعمال الهامة.

ويتحمل مجلس الإدارة مسؤولية الالتزام بجميع القوانين واللوائح المطبقة على أنشطة المجموعة

مسوولياتنا

مسؤولياتنا هي فحص البيان الذي اعدته المجموعة وإصدار تقرير عنه يتضمن نتيجة تأكيد مستقل محدود استنادا إلى الأدلة التي حصلنا عليها. قمنا بأداء مهمتنا وفقا للمعيار الدولي لعمليات التأكيد رقم ٣٠٠٠ (ISAE) ، مهام الناكيد بخلاف عمليات وتدقيق أو مراجعة المعلومات المالية التاريخية، الصادرة عن المجلس الدولي لمعايير التذقيق والتأمين والذي يتطلب منا التخطيط للإجراءات وأداءها للحصول على مستوى معقول من التأكيد حول ما إذا كان البيان معروض بصورة عادلة، من جميع الجوانب الجوهرية، و أن المجموعة لديها اجراء مطبق للامتثال لنظامها الأساسي، وأحكام قانون ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة وما إذا كانت المجموعة تمتثل لمتطلبات مواد النظام كما في ٣١ ديسمبر ٢٠٢٠ كأساس لاستنتاجنا المحدود بشأن التأكيد.



تقرير التأكيد المستقل المحدود (تابع)

مسؤولياتنا (تابع)

نحن نطبق المعيار الدولي لإدارة الجودة ١، والذي يتطلب من المجموعة تصميم وتنفيذ وتشغيل نظام إدارة الجودة بما في ذلك السياسات أو الإجراءات المتعلقة بالامتثال للمتطلبات الأخلاقية والمعايير المهنية والمتطلبات القانونية والتنظيمية المعمول بها.

التزمنا بمتطلبات الاستقلالية والمتطلبات الأخلاقية الأخرى الصادرة عن مجلس معايير السلوك الأخلاقي الدولية للمحاسبين "قواعد السلوك الأخلاقي المهاليين (متضمنا المعابير الدولية للاستقلالية)" (قواعد السلوك الأخلاقي)، والمبنية على اساس المبادئ الأساسية للنزاهة والموضوعية والكفاءة المهنية والعناية الواجبة والسرية والسلوك المهني.

تعتمد الإجراءات المختارة على فهمنا لامتثال المجموعة لمواد النظام والظروف الأخرى للمهمة، ومراعاة المجالات التي يحتمل أن تنشأ فيها أخطاء جوهرية.

وفي سبيل التوصل إلى فهم لأسلوب المجموعة للالتزام بنظامه الأساسي و بأحكام قانون ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة، والتزام المجموعة لمواد النظام والظروف الأخرى للمهمة، وضعنا في الاعتبار العملية المستخدمة لإعداد البيان بغرض صياغة إجراءات تأكيد مناسبة في ضوء تلك الظروف.

و تضمنت مهمتنا تقييم مدى ملاءمة الإجراءات المتبعة لإلتزام المجموعة بالنظام الأساسي و بأحكام قانون ولوائح هينة قطر للاسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة، والإلتزام بمواد النظام، وتقييم مدى ملاءمة السبل والسياسات والإجراءات والنماذج المستخدمة في إعداد البيان.

تختلف الإجراءات المتبعة في القيام بمهمة التاكيد المحدود في طبيعتها وتوقيتها، وبصورة أقل في مداها، عن مهمة التاكيد المعقول. وبناءً على ذلك، يقل مستوى التاكيد الذي تم التوصل إليه في مهمة التاكيد المحدود بشكل كبير عن التوكيد الذي يتم التوصل إليه لو تم إجراء مهمة تأكيد معقول.

لا تتضمن إجراءات التاكيد المحدود الخاصة بنا تقييم الجوانب النوعية أو فعالية الإجراءات المعتمدة من قبل مجلس الإدارة للامتثال لمتطلبات مواد النظام.

تتضمن الإجراءات المتبعة في مراجعة البيان، على سبيل المثال لا الحصر، التالي:

- فحص التقييم الذي أجراه مجلس الإدارة للتحقق مما إذا كان لدى المجموعة الإجراءات الكفيلة للالتزام بالنظام
 الأساسي و بأحكام قانون ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة متضمئة مواد
 النظام؛
 - فحص الإثباتات المؤيدة التي قدمها مجلس الإدارة للتحقق من النزام المجموعة بمواد النظام؛ و
- القيام بإجراءات إضافية عند الضرورة للتحقق من التزام المجموعة بالنظام (على سبيل المثال: مراجعة سياسات وإجراءات وممارسات حوكمة الشركات، وغيرها).

كجزء من هذه المهمة، لم نقم بتنفيذ أي إجراءات عن طريق التدقيق أو المراجعة أو التحقق من البيان أو السجلات الاساسية أو المصادر الأخرى التي تم استخراج البيان منها.



تقرير التأكيد المستقل المحدود (تابع)

معلومات أخرى

تتكون المعلومات الأخرى من المعلومات التي ستدرج في التقرير السنوي للشركة وتقرير حوكمة الشركات السنوي اللذان من المتوقع إتاحتهما لنا بعد تاريخ هذا التقرير. سيدرج البيان وتقرير التاكيد المحدود حوله في تقرير حوكمة الشركات السنوي. إذا توصلنا إلى وجود خطأ جوهري في التقرير السنوي وتقرير حوكمة الشركات السنوي عند اطلاعنا عليهما، فنحن مطالبون بإبلاغ الأمر لمجلس الإدارة.

خصانص البيان والقيود عليه

تعتمد العديد من الإجراءات التي تتبعها الكيانات لاعتماد الحوكمة والمتطلبات القانونية على الموظفين الذين يطبقون الاجراء، وتقسير هم للهدف من هذا الإجراء، وتقييمهم لما إذا كان اجراء الامتثال قد تم تنفيذه بشكل فعال، وفي بعض الحالات لن يحافظ على مسار التدقيق. ومن الملاحظ أيضًا أن تصميم إجراءات الامتثال سيتبع أفضل الممارسات التي تختلف من كيان إلى آخر، والتي لا تشكل مجموعة واضحة من المعايير للمقارنة معها. تخضع المعلومات غير المالية لقيود متاصلة أكثر من المعلومات المالية، نظرًا لخصائص تقييم مجلس الإدارة الطريقة المعمول بها لضمان الامتثال المنثال النظام الأساسي وأحكام قانون هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات ذات الصلة، بما في ذلك الامتثال مع النظام والطرق المستخدمة لتحديد هذه المعلومات. بسبب القيود المتأصلة في الضوابط الداخلية على الامتثال للقوانين واللوانح ذات الصلة ، بما في ذلك إمكانية التواطؤ أو تجاوز الإدارة غير السليمة للضوابط، قد تحدث أخطاء جو هرية بسبب الخطأ أو الاحتيال ولا يتم اكتشافها.

أعداد البيان للوفاء بالاحتياجات العامة لمجموعة واسعة من المستخدمين، وبالتالي قد لا يتضمن كل وجه من أوجه المعلومات التي قد يعتبرها كل مستخدم هامة في البيئة الخاصة به.

المعايير

معايير هذه المهمة هي تقييم أسلوب الالتزام بالنظام الأساسي للشركة و بأحكام قانون ولوائح هينة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة والالتزام بأحكام مواد النظام.

النتانج

تشكلت النتيجة التي توصلنا إليها على أساس الأمور المُبيّنة في هذا التقرير ورهناً بها.

نرى أن الدليل الذي حصلنا عليه كاف ومناسب لتكوين أساس للنتيجة التي توصلنا إليها.

وبناءً على نتانج إجراءات التأكيد المحدود التي أجريناها، لم يتبادر إلى علمنا ما يجعلنا نعتقد أن بيان مجلس الإدارة لم يعرض بصورة عادلة، من جميع الجوانب الجوهرية، أن لدى المجموعة الإجراءات الكفيلة للالتزام بالنظام الأساسي و بأحكام قانون ولوائح هيئة قطر للاسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة وأن المجموعة مُلتزم بأحكام مواد النظام كما في ٣١ ديسمبر ٢٠٢٢.



تقرير التأكيد المستقل المحدود (تابع)

القيود على استخدام التقرير

ينبغي ألا يعتبر تقريرنا مناسبًا للاستخدام أو الاعتماد عليه من جانب أي طرف يرغب في ترتيب حقوق علينا بخلاف المساهمين في المجموعة وهينة قطر للأسواق المالية لأي غرض وفي أي سياق. أي طرف غير المساهمين في المجموعة وهينة قطر للأسواق المالية يحصل على تقريرنا أو نسخة منه، ويختار الاعتماد عليه (أو على أي جزء منه)، يقوم بذلك على مسؤوليته الشخصية. ولا نقبل أو نتحمل أي مسؤولية ونرفض أي التزام عن عملنا تجاه أي طرف آخر بخلاف المساهمين في المجموعة وهينة قطر للأسواق المالية، أو عن تقرير التأكيد المحدود، أو النتائج التي توصلنا إليها.

اصدر نا تقرير نا للمساهمين في المجموعة ولهينة قطر للاسواق المالية على اساس أنه لن يُنسخ أو يُشار إليه أو يُفصح عنه كلياً (فيما عدا ما يتعلق بالأغراض الداخلية للمجموعة) أو جزئيًا، دون الحصول على موافقتنا الخطية المسبقة.

> يعقوب حبيقة كي بي إم جي سجل مراقبي الحسابات

سجل مراقبي الحسابات رقم ۲۸۹ بترخيص من هيئة قطر للأسواق المالية: رخصة مدقق خارجي رقم ۱۲۰۱۵ ۲۷ فبراير ۲۰۲۳ الدوحة دولة قطر

مرفق: تقييم المجموعة حول الامتثال لقانون ولوانح هينة قطر للاسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة بما في ذلك مواد النظام.



إلى السادة المساهمين

مجموعة الدوحة للتأمين ش.م.ع.ق.

27 فبراير 2023

السادة الأفاضل،

أجرت مجموعة الدوحة للتأمين ش.م.ع.ق. تقييماً لمدى امتثالها لنظامها الأساسي، وأحكام قانون ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية (الهيئة) والتشريعات الأخرى ذات الصلة المطبقة على المجموعة، بما في ذلك أحكام نظام حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية (النظام) الذي تم نشره بتاريخ 15 مايو 2017، وخلص إلى أن المجموعة لديها عملية لضمان الامتثال لنظامها الأساسي، وأحكام قانون ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة، وأنها تمتثل لأحكام النظام كما هو بتاريخ 31 ديسمبر 2022.

تجدون أدناه ملخص الإدارة العليا عن تقييم إمتثال الشركة.

جاسم علي عبدالرحيم المفتاح

الرئيس التنفيذي

نواف بن ناصر بن خالد الثاني

رئيس مجلس الإدارة



ملخص تقييم التزام المجموعة بنظامها الأساسي، وأحكام قانون ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة، بما في ذلك أحكام النظام التي أكملت من قبل الإدارة العليا.

أ. تقييم الامتثال لأحكام قانون ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة

فيما يلي وصف للعملية (العمليات) المطبقة لضمان الامتثال لأحكام قانون ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة:

تحافظ مجموعة الدوحة للتأمين ش.م.ع.ق على إطار قوي لحوكمة الشركات لضمان الامتثال لأحكام القانون، وقانون ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة والمتطلبات التنظيمية المعمول بها الصادرة عن مصرف قطر المركزي (QCB). الإطار المعمول به في الشركة لإضفاء الطابع المؤسسي على حوكمة الشركات وبتضمن المكونات التالية كمثال:

- إطار حوكمة الشركات
- مدونة الأخلاق والسلوك المني
- الفصل بين واجبات مجلس الإدارة والإدارة التنفيذية
 - 🍍 وظائف التحكم المستقلة
 - تضارب المصالح وسياسة التداول من الداخل
 - سياسة مكافآت مجلس الإدارة
 - سياسة خطة التعاقب
 - سياسة أصحاب المصلحة

تتبع مجموعة الدوحة للتأمين ش.م.ع.ق. لوائح هيئة قطر للأسواق المالية المعمول بها وقانون هيئة قطر للأسواق المالية رقم 2012/8 وجميع قوانين ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية والتشريعات الأخرى ذات الصلة بما في ذلك أحكام قانون حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية (المدونة).



ب. تقييم الامتثال للمدونة

وصف عدم الامتثال / تعليقات أخرى	لا ينطيق	غير متوافقة	متوافقه	مرجع النظام	#
			~	مادة (2)	:1
			~	مادة (3)	.2
			✓	مادة (4)	.3
			~	مادة (5)	.4
			~	مادة (6)	.5
			~	مادة (7)	.6
			~	مادة (8)	₃ .7
			~	مادة (9)	.8
			~	مادة (10)	.9
			~	مادة (11)	.10
			~	مادة (12)	.11
9			~	مادة (13)	,12
			~	مادة (14)	:13
			~	مادة (15)	:14
			~	مادة (16)	.15
			~	مادة (17)	.16
			~	مادة (18)	.17
			~	مادة (19)	.18
			~	مادة (20)	.19
			~	مادة (21)	.20
			~	مادة (22)	.21
			~	مادة (23)	.22
			~	مادة (24)	.23
في عام 2022، اعتمد الفريق سياسة كشف معدلة لإدراج مبادئ توجهية للتعامل مع الشائعات، وبالتالي معالجة حالات عدم الامتثال السابقة			~	مادة (25)	.24
			~	مادة (26)	.25
		1	~	مادة (27)	.26
			~	مادة (28)	.27
			~	مادة (29)	.28
			~	مادة (30)	.29
			✓	مادة (31)	.30
			V	مادة (32)	.31



 	مادة (33)	.32
V	مادة (34)	.33
V	مادة (35)	.34
V	مادة (36)	.35
	مادة (37)	.36
~	مادة (38)	.37
\ \ \ \	مادة (39)	.38



KPMG Zone 25 C Ring Road Street 230, Building 246 PO Box 4473, Doha State of Qatar Telephone: +974 4457 6444

Fax: +974 4436 7411 Website: home.kpmg/qa

INDEPENDENT LIMITED ASSURANCE REPORT

To the Shareholders of Doha Insurance Group Q.P.S.C.

Report on Compliance with the Qatar Financial Markets Authority's (QFMA) law and regulations and Other Relevant Legislation including the Corporate Governance Code for Companies and Legal Entities Listed on the Main Market

In accordance with Article 24 of the Corporate Governance Code for Companies and Legal Entities Listed on the Main Market ("the Code") issued by the Qatar Financial Markets Authority ("QFMA"), we were engaged by the Board of Directors of Doha Insurance Group Q.P.S.C. ("the Company") and its subsidiaries (together referred to as the "Group") to carry out a limited assurance engagement over Board of Director's assessment whether the Group has a process in place to comply with its Articles of Associations, and the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation and whether the Group is in compliance with the requirements of the articles of the Code as at 31 December 2022.

Responsibilities of the Board of Directors

The Board of Directors of the Group is responsible for preparing the corporate governance report that covers the requirements of Article 4 of the Code. The Board of Directors provided their assessment whether the Group has a process in place to comply with its Articles of Associations, and the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation and the Group's compliance with the articles of the Code' (the 'Statement'), which was shared with KPMG on 27 February 2023, and to be included as part of the annual corporate governance report.

This responsibility includes designing, implementing and maintaining internal control relevant to the preparation and fair presentation of the Statement that is free from material misstatement, whether due to fraud or error.

The Board of Directors is responsible for ensuring that management and staff involved with the preparation of the Statement are properly trained, systems are properly updated and that any changes in reporting encompass all significant business units.

The Board of Directors is also responsible for compliance with all applicable laws and regulations applicable to activities of the Group.



Our Responsibilities

Our responsibility is to examine the Statement prepared by DIG and to issue a report thereon including an independent limited assurance conclusion based on the evidence obtained. We conducted our engagement in accordance with International Standard on Assurance Engagements (ISAE) 3000, Assurance Engagements Other Than Audits or Reviews of Historical Financial Information issued by the International Auditing and Assurance Standards Board which requires that we plan and perform our procedures to obtain a meaningful level of assurance about whether the Statement is fairly presented, in all material respects, that the Group has a process in place to comply with its Articles of Associations, and the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation and whether the Group is in compliance with the requirements of the articles of the Code as at 31 December 2022 as the basis for our limited assurance conclusion.

We apply International Standard on Quality Control 1 and accordingly maintain a comprehensive system of quality control including documented policies and procedures regarding compliance with ethical requirements, professional standards and applicable legal and regulatory requirements.

We have complied with the independence and other ethical requirements of the International Ethics Standards Board for Accountants' International Code of Ethics for Professional Accountants (including International Independence Standards) (IESBA Code), which is founded on fundamental principles of integrity, objectivity, professional competence and due care, confidentiality and professional behavior.

The procedures selected depend on our understanding of the Group's compliance with the articles of the Code and other engagement circumstances, and our consideration of areas where material non compliances are likely to arise.

In obtaining an understanding of Group's process for compliance with its Articles of Associations, and the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation, and its compliance with articles of the Code and other engagement circumstances, we have considered the process used to prepare the Statement in order to design limited assurance procedures that are appropriate in the circumstances.

Our engagement included assessing the appropriateness of the Group's process for compliance with its Articles of Associations, and the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation and its compliance with the articles of the Code and evaluating the appropriateness of the methods and policies and procedures used in the preparation of the Statement.

The procedures performed in a limited assurance engagement vary in nature and timing from, and are less in extent than for, a reasonable assurance engagement. Consequently, the level of assurance obtained in a limited assurance engagement is substantially lower than the assurance that would have been obtained had a reasonable assurance engagement been performed.



To the Shareholders of Doha Insurance Group Q.P.S.C.

Our Responsibilities (Continued)

Our limited assurance procedures do not involve assessing the qualitative aspects or effectiveness of the procedures adopted by the Board of Directors to comply with the requirements of the articles of the Code.

The procedures performed over the Statement included, but were not limited to:

- Examining the assessment completed by the Board of Directors to validate whether DIG has a process in place to comply with its Articles of Associations, and the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation including with the articles of the Code;
- Examining the supporting evidence provided by the Board of Directors to validate the Group's compliance with the articles of the Code; and
- Conducting additional procedures as deemed necessary to validate the Group's compliance with the Code (e.g. review governance policies, procedures and practices, etc.).

As part of this engagement, we have not performed any procedures by way of audit, review or verification of the Statement nor of the underlying records or other sources from which the Statement was extracted.

Other information

The other information comprises the information to be included the Group's annual corporate governance report which are expected to be made available to us after the date of this report. The Statement and our limited assurance report thereon will be included in the corporate governance report. When we read the corporate governance report, if we conclude that there is a material misstatement therein, we are required to communicate the matter to the Board of Directors.

Characteristics and Limitations of the Statement

Many of the procedures followed by entities to adopt governance and legal requirements depend on the personnel applying the procedure, their interpretation of the objective of such procedure, their assessment of whether the compliance procedure was implemented effectively, and in certain cases would not maintain audit trail. It is also noticeable that the design of compliance procedures would follow best practices that vary from one entity to another, which do not form a clear set of criteria to compare with. Non-financial information is subject to more inherent limitations than financial information, given the characteristics of the Board of Directors' assessment on the process in place to ensure compliance with article of association and provisions of the QFMA's law and relevant



To the Shareholders of Doha Insurance Group Q.P.S.C.

Characteristics and Limitations of the Statement (Continued)

legislations, including compliance with the Code and the methods used for determining such information. Because of the inherent limitations of internal controls over compliance with relevant laws and regulations, including the possibility of collusion or improper management override of controls, material misstatements due to error or fraud may occur and not be detected.

The Statement is prepared to meet the common needs of a broad range of users and may not, therefore, include every aspect of the information that each individual user may consider important in its own particular environment.

Criteria

The criteria for this engagement is an assessment of the process for compliance with the DIG's Articles of Associations, and the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation and compliance with the articles of the Code.

Conclusions

Our conclusion has been formed on the basis of, and is subject to, the matters outlined in this report.

We believe that the evidence we have obtained is sufficient and appropriate to provide a basis for our conclusion.

Based on our limited assurance procedures performed, nothing has come to our attention that causes us to believe that the Board of Directors' Statement does not present fairly, in all material respects, that the Group has a process in place to comply with its Articles of Associations, and the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation, and the Group is compliance with the articles of the Code as at 31 December 2022.



To the Shareholders of Doha Insurance Group Q.P.S.C.

Restriction of Use of Our Report

Our report should not be regarded as suitable to be used or relied on by any party wishing to acquire rights against us other than the shareholders of DIG and QFMA for any purpose or in any context. Any party other than the shareholders of DIG and QFMA who obtains access to our report or a copy thereof and chooses to rely on our report (or any part thereof) will do so at its own risk. To the fullest extent permitted by law, we accept or assume no responsibility and deny any liability to any party other than the shareholders of the DIG and QFMA for our work, for this independent limited assurance report, or for the conclusions we have reached.

Our report is released to the shareholders of the DIG and QFMA on the basis that it shall not be copied, referred to or disclosed, in whole (save for DIG own internal purposes) or in part, without our prior written consent.

27 February 2023 Doha State of Qatar Yacoub Hobeika

KPMG

Auditor's Registration No. 298 Licensed by QFMA: External Auditor's License No. 120153

Attachment: Board of Directors assessment on compliance with QFMA's law and regulations and other relevant legislation including the articles of the Code.



To the Shareholders of Doha Insurance Group Q.P.S.C.

27 February 2023

Dear Sir,

Doha Insurance Group Q.P.S.C. carried out an assessment of its compliance with the provisions of the Qatar Financial Markets Authority (QFMA)'s law and regulations and other relevant legislations applicable to the Company, including the provisions of Governance code for Companies & Legal Entities Listed on the Main Market (The Code) published on 15th May, 2017 and concluded that the Company has a process to ensure compliance with the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation, and is in compliance with the provisions of the Code as of 31 December 2022.

A summary of the assessment of the Company compliance completed by Management is Annexed below

Nawaf Bin Nasser Bin Khaled Al-Thani

Chairman

Jassim Ali A. Al-Moftah

Chief Executive Officer



Summary of assessment of the Company compliance with the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation, including the provisions of the Code completed by Management.

A. Assessment of compliance with the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation

The following is a description of the process(s) that is/are in place to ensure compliance with the provisions of the QFMA's law and regulations and other relevant legislation:

Doha Insurance Group Q.P.S.C. maintains a robust corporate governance framework to ensure compliance with the provisions of the Law, the QFMA's law and regulations and other relevant legislation and applicable regulatory requirements issued by the Qatar Central Bank (QCB). The framework in place at the Company to institutionalize corporate governance and includes the following components as an example:

- Corporate Governance Framework
- Code of Ethics and Professional Conduct
- Segregation of the Board and Executive Management Duties
- Independent Control Functions
- Conflict of Interest & Insider Trading Policy
- Board' Remuneration Policy
- Succession Plan Policy
- Stakeholder' Policy

Doha Insurance Group Q.P.S.C. follows QFMA regulations that are applicable includes QFMA Law No. 8/2012 and all QFMA's law and regulations and other relevant legislation including the provisions of the Governance Code for Companies & Legal Entities Listed on the Main Market (The Code).



B. Assessment of Compliance with the Code:

#	Code Reference	Compliant	Non-Compliant	Not Applicable	Description of New County
1.	Article (2)	Compliant	Non-Compilant	Not Applicable	Description of Non-Compliance
2.	Article (3)	~			
3.	Article (4)	V			
4.	Article (5)	~			
5.	Article (6)	~			
6.	Article (7)	~			
7.	Article (8)	·			
8.	Article (9)	~			
9.	Article (10)	~			
10.	Article (10)				
11.	Article (12)	Y			
		/			
12.	Article (13)	Y			
13.	Article (14)	V			
14.	Article (15)	V			
15.	Article (16)	~			
16.	Article (17)	~			
17,	Article (18)	~			
18.	Article (19)	~	32	7.	
19.	Article (20)	~			
20.	Article (21)	~			
21.	Article (22)	~			
22.	Article (23)	~			
23.	Article (24)	~			
24.	Article (25)	~			In 2022, the Group adopted an amended Disclosure Policy to Incorporate guidelines for dealing with rumors, thus remediating previous instances of Non-Compliance in 2022.
25.	Article (26)	~			
26.	Article (27)	~			
27.	Article (28)	~			
28.	Article (29)	~			
29.	Article (30)	~			
30.	Article (31)	~			
31.	Article (32)	~			
32.	Article (33)	~			
33.	Article (34)	~			
34.	Article (35)	~			
35.	Article (36)	Y			
36.	Article (37)	~			
37.	Article (38)	~			
38.	Article (39)				